
Zápis č. 7/2022-2023 z porady vedoucích kateder a ústavů

dne 9. 5. 2023, 12.00 hodin

Přítomni: dle prezenční listiny

Omluveni: doc. Sehnálek, prof. Polčák, dr. Dobrovolná

Plánované body porady:

1) Příprava akreditace magisterského studijního programu

2) Studijní opory v bakalářských studijních programech

3) Pojmenování učeben (podklad k seznámení viz příloha)

4) Různé

Děkan přivítal přítomné na pravidelném zasedání a představil plánované body programu.

1) Příprava akreditace magisterského studijního programu

Děkan předběžně informoval o schůzkách s vedoucími kateder/ústavů, které organizoval
designovaný garant nového studijního programu doc. Kotásek. Upozornil na důležité
skutečnosti, které vstupují a ovlivňují situaci a formování studijního programu na PrF MU. Mimo
jiné zmínil, že fakulta bude neustále čelit povinnosti zvyšovat počet přijatých studentů, a to v
důsledku závazku univerzity zachovat podíl studentů MU mezi ostatními vysokými školami.
Vyšší příjem financí ze státního rozpočtu fakulta ovšem neočekává. Děkan hovořil o nutnosti
získat a přitáhnout více uchazečů, a to při nezbytnosti zachování kvality výuky, hovořil o
dodržení limitu počtu studentů na učitele nebo o hledání alternativních zdrojů příjmů. Otevřel
otázku snížení zátěže v rámci povinných předmětů. Poukázal na orientaci programu na
propojení všech stránek, nalezení vhodných vazeb a struktury programu.

V následné diskusi doc. Kotásek doplnil, že všechny připomínky ze schůzek budou souhrnně
zapracovány a zpráva bude předložena kolegiu děkana.

Zazněly podněty a připomínky ke snižování výukové zátěže, ke kvalitě uchazečů, zazněla
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nespokojenost k redukci přednášek a seminářů. Zazněl také podnět na objasnění příčin poklesu
uchazečů o studium a větší orientace na studenty. Přítomní se shodli, že příčin je více a
prodiskutovali možné důvody poklesu v porovnání s pražskou právnickou fakultou.

Děkan přislíbil, že se k tématu akreditace bude pravidelně vracet.

2) Studijní opory v bakalářských studijních programech

Děkan seznámil s kontrolní zprávou z rektorátu, která považuje stav některých studijních opor v
bakalářských studijních programech za neuspokojivý a poukazuje na nutnost dodržování
určitých standardů NAU. V nejbližší době budou osnovy z rektorátu vyhodnocovány a PrF čekají
další kontroly. Děkan požádal garanty předmětů o důslednou kontrolu a zajištění průvodce
předmětu. Uvedl, že se na kvalitu studijních opor společně s proděkanem Sehnálkem zaměří a
osloví případné „hříšníky“.

3) Pojmenování učeben (podklad k seznámení viz příloha)

Děkan poděkoval doc. Tauchenovi za zpracování podkladů k pojmenování velkých učeben PrF
MU po významných osobnostech fakulty. Vedoucí kateder/ústavů materiály obdrželi předem k
seznámení. Děkan informoval, že návrh bude předán na zasedání VR. Upozornil, že společně s
návrhem na pojmenování učeben VR obdrží výzvu na zaujetí stanoviska k čestnému doktorátu
dr. Chalupy, který byl agentem StB.

V následné rozpravě doc. Kosař vznesl kritiku genderové nerovnováhy týkající se pojmenování
všech učeben. Děkan potvrdil, že podle stanovených pravidel bohužel vhodná žena na fakultě
nepůsobila a z tohoto důvodu není navržena. V diskusi dále zazněly další jmenné návrhy,
náměty a názory na prolomení pravidel nebo na komplikovanost minulého systému, požadavek
na projednání se studenty na zasedání AS a další. Děkan poděkoval za vyjádření a přislíbil se k
problematice vrátit.

4) Různé

Děkan poděkoval všem vedoucím kateder/ústavů za spolupráci. Popřál pěkné léto a odpočinek
(v červnu PVK není plánována).

V Brně dne 9. 5. 2023

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu
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